
PROTOKÓŁ Nr 16/12

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik
w dniu 17 października 2012r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Adam Tobota - Wójt Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
4. Pan Michał Bogacki - Dyrektor GOKSiR
5. Pani Agnieszka Koc - pracownik Urzędu Gminy

Obradom Komisji przewodniczył Władysław Stankiewicz – Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy.

Pani Maria Boguszewska zgłosiła wniosek o uzupełnienie porządku obrad Komisji o punkt 
dotyczący przedstawienia wniosków radnych – propozycji zadań inwestycyjnych na 2013r.

Pani  Alina  Hackiewicz-Stępień zgłosiła  wniosek  wycofania  z  porządku  obrad  punku 
“Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Niemirowie”.

Radni jednogłośnie,  przy obecności 14 radnych, uzupełnili  porządek obrad o punkt 
“Przedstawienie  wniosków  radnych  –  propozycji  zadań  inwestycyjnych  na  2013r.” oraz 
wycofali z porządku obrad punkt “Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy  
ulicy położonej w Niemirowie”.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XVII  sesji  Rady 

Gminy Mielnik:
(1) w  sprawie  finansowania  realizacji  projektu  pn.  Przeciwdziałanie  wykluczeniu 

cyfrowemu w Gminie Mielnik.
(2) w sprawie finansowania realizacji projektu pn. Słoneczne Dachy Mielnika.
(3) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia opłat za niektóre świadczenia udzielane 

przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Mielnik
(4) w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 

2012-2020.
(5) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012.
(6) w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  trybu  prac  nad  projektem  uchwały 

budżetowej  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących 
projektowi budżetu.

(7) w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  udzielania  ulg  w 
spłacie  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny, 
przypadających  Gminie  Mielnik  i  jej  jednostkom  podległym  oraz  warunki 
dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  stanowić 
będzie pomoc publiczną.
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(8) w  sprawie  zmiany  nazwy  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  i 
uchwalenia statutu.

2. Informacja z wykonania budżetu gminy oraz realizacji  inwestycji  i  remontów za I 
półrocze 2012r.

3. Informacja  o  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2011/2012  z 
uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów.

4. Przedstawienie wniosków radnych – propozycji zadań inwestycyjnych na 2013r
5. Sprawy różne.

Do punktu 1(1).

Pan Wójt poinformował, że projekt w tej sprawie składamy po raz drugi, ponieważ pierwszy 
projekt nie przeszedł. W I naborze chcieliśmy pozyskać 360 komputerów, obecnie ubiegamy 
się  o  85  komputery  dla  gospodarstw  indywidualnych  i  75  dla  jednostek  organizacyjnych 
gminy (GOKSiR, GBP i Zespół Szkół).

Pani Agnieszka Koc – pracownik Urzędu Gminy przedstawiła szczegóły dotyczące tego 
projektu.  Dofinansowanie  do projektu  wyniesie  85% tj.895.475.000 zł,  zaś  koszty własne 
gminy to 15% - 158.025.000 zł.
Realizacja  projektu  rozpocznie  się  na  początku  II  kwartału  2013r.,  zakończy  na  koniec 
czerwca 2015r. Kryterium przydziału dla gospodarstw indywidualnych będzie niski dochód i 
niepełnosprawność. Z osobami,  które dostaną komputery,  zostaną podpisane umowy,  będą 
one obwarowane karami w przypadku niezgodnego z umową ich wykorzystania.

Pan  Stefan  Troc –  zapytał,  co  osiągną  najbiedniejsi  poprzez  otrzymanie  komputerów. 
Wyraził  obawę, czy komputery trafią  do najbardziej  potrzebujących  zważywszy,  że wiele 
osóbz terenu gminy pracuje w Belgii i oficjalnie nie osiąga dochodów.

Pani Maria Boguszewska zapytała o internet szerokopasmowy.

Pan Wójt wyjaśnił,  że komputery trafią  do rodzin z dziećmi,  będą dzielone w oparciu o 
informacje z GOPS, szkoły.
Jeśli  chodzi  o  internet  szerokopasmowy  to  przetarg  na  realizację  tego  projektu  jest 
realizowany w Urzędzie Marszałkowskim.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie finansowania realizacji projektu pn. Przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu w Gminie Mielnik.

(w zał. na str.............prot.)

Pan  Wójt przedstawił  informację  o  współpracy  Gminy  Mielnik  z  Gminą  Tarnów. 
Poinformował,  że  na  ręce  Pana  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Mielnik  wpłynęło 
zaproszenie dla radnych do złożenia wizyty w Tarnowie, w dniach 29-30 października br. 
Przedstawił  szczegóły  zaproszenia  i  zachęcił  radnych  do  udziału  w  tym  wyjeździe. 
Poinformował, że z wyjazdu delegacji do Rugii pozostały wolne środki (wyjazd kosztował 13 
tys.zł.) i wystarczy to na opłacenie wyjazdu do Tarnowa.
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Część radnych od razu zadeklarowała chęć wyjazdu, pozostali zapewnili, że o swojej decyzji 
poinformują później.

Do punktu 1(2).

Pani Agnieszka Koc przedstawiła informację nt. projektu uchwały w sprawie finansowania 
realizacji projektu pn. Słoneczne Dachy Mielnika. Projekt w tej sprawie ma zostać złożony do 
końca  października  br.  Do  projektu  wykorzystane  zostaną  zgłoszenia  (ankiety)  z  roku 
ubiegłego i składane w br. Zgłoszono 354 budynków – koszt projektu wyniesie 4.842.400 zł.,  
z  czego  10  %  (484.240  zł.)  to  wkład  gminy  a  15  %  (726.360  zł)to  wkład  własny 
mieszkańców. Gdyby nasz wniosek przeszedł pozytywną weryfikację, to w kwietniu - maju 
przyszłego  roku podpisalibyśmy umowę  na  te  środki.  Są  spore  szanse,  ale  nigdy nie  ma 
pewności.  Po  uzyskaniu  środków  z  każdym  wnioskodawcą  podpisano  by  umowę,  koszt 
instalacji  panelu w gospodarstwie 4 osobowym wynosi  12 tys.zł.,  sześcioosobowym – 16 
tys.zł.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie finansowania realizacji projektu pn. Słoneczne Dachy Mielnika.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(3).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia 
opłat  za  niektóre  świadczenia  udzielane  przez  przedszkole  publiczne  prowadzone  przez 
Gminę Mielnik.
Pan Sekretarz poinformował, że konieczność podjęcia tej uchwały wynika z faktu, że od 1 
września br. w obowiązującej uchwale brak jest zapisu dotyczącego wysokości stawki za 1 
godzinę  realizacji  zajęć  świadczonych  przez  przedszkole  ponad  czas  przeznaczony  na 
realizację podstawy programowej wychowania przedszkolnego.
W roku ubiegłym stawka za 1 godz. wynosiła 0,80 zł., w roku bieżącym proponuje się 1,00 zł

Pani Maria Boguszewska zdecydowanie przeciwstawiła się podniesieniu stawki o 20 gr. za 
jedną godzinę i zgłosiła wniosek aby stawka wynosiła 0,80 zł./godzinę.

Takie  samo  stanowisko zajęli  radni  –  Pani  Alina Hackiewicz-Stępień i  Pan Kazimierz 
Tobota.

W głosowaniu za stawką 1,00 zł. za godz. opowiedziało się 5 radnych, 5 radnych było 
przeciw, 4 radnych wstrzymało się od głosu.

Za wnioskiem Pani Marii Boguszewskie – 0,80 zł./godz. opowiedziało się 10 radnych, 
4 radnych wstrzymało się od głosu.

Komisje Rady negatywnie zaopiniowały projekt uchwały przygotowany przez Wójta 
Gminy o zmianie uchwały w sprawie ustalenia opłat za niektóre świadczenia udzielane przez 
przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Mielnik.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 1(4).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  i  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

Komisje  Rady  13  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Mielnik na lata 2012-2020.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(5).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na rok 2012 .

Pan  Kazimierz  Tobota zapytał  dlaczego  zrezygnowano  z  wykonania  dokumentacji 
przebudowy ulic Białej i Górnej w Mielniku.

Pani  Maria  Boguszewska zapytała  dlaczego  rezygnujemy  z  dofinansowania  lokalnego 
transportu  oraz  poprosiła  o  wyjaśnienia  dotyczące  zwiększenia  środków  na  wykonanie 
dokumentacji  w  celu  ubiegania  się  o  dofinansowanie  w  NFOŚ  na  remonty  budynków 
gminnych  –  budynku  Zespołu  Szkół,  budynku  byłej  placówki  straży granicznej,  budynku 
Ośrodka Wypoczynkowego “Florian” i OSP Mielnik, budynku byłego posterunku policji.

Pan Wójt udzielił  odpowiedzi  na zapytania  radnych.  W kwestii  zwiększenia  środków na 
remonty  obiektów gminnych  wyjaśnił,  że  aby otrzymać  dofinansowanie  z  NFOŚ musimy 
mieć  projekt  na  ponad  1  mln.zł,  dlatego  obejmuje  to  wszystkie  wymienione  wcześniej 
obiekty.
W budynku Ośrodka Wypoczynkowego i OSP chcemy wykonać termoizolację, budynek po 
straży granicznej  chcemy przystosować  na mieszkania  komunalne,  budynek  po policji  na 
siedzibę GOPS, zaś w budynku szkoły chcemy dobudować piętro, gdzie urządzone zostaną 
pracownie,  zaś  do  sal  na  parterze  planujemy  przenieść  przedszkole.  Stary  budynek 
przedszkola, przy nakładzie 10-12 tys. zł., zostałby przystosowany na schronisko dla dzieci i 
młodzieży.  Uzyskanie  środków  na  remont  obiektów  gminnych  spowoduje  zmniejszenie 
kosztów ich utrzymania (termoizolacja, ocieplenie, zmiana dachu). Dofinansowanie z NFOŚ 
wyniosłoby 85% kosztów.

Pani  Maria  Boguszewska wyraziła  sprzeciw  w  sprawie  budowy  piętra  w  szkole  i 
przeniesienia  przedszkola do budynku szkoły.  Stwierdziła,  że  w szkole jest  wystarczająca 
ilość sal i nie ma potrzeby tworzenia nowych, ponieważ z roku na rok zmniejsza się ilość 
dzieci. Za niewłaściwe uznała przeniesienie przedszkola do szkoły. Jako pedagog i długoletni 
dyrektor  przedszkola  uważa,  że  jest  to  zły  pomysł,  tak  małe  dzieci  muszą  mieć  inne, 
specyficzne warunki, których szkoła nie jest im w stanie zapewnić.

Pan Władysław Stankiewicz stwierdził, że Unia Europejska daje pieniądze na pobudowanie, 
natomiast nie daje na utrzymanie. Powinniśmy pomyśleć czy będziemy w stanie utrzymać te 
wszystkie obiekty.
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Pan Sławomir Pytel  zapytał w jakim czasie Pan Wójt planuje przeprowadzić te wszystkie 
zmiany.

Pan Wójt poinformował,  że  przedszkole  w  budynku  szkoły  zaczęłoby  funkcjonować  od 
przyszłego roku szkolnego. Dzieci miałyby tam lepiej, przestronniej, zmniejszyłby się koszt 
funkcjonowania przedszkola. Do końca I półrocza 2013r. wiadomo byłoby czy otrzymamy 
dofinansowanie z NFOŚ.

(po przerwie)

Pani Alina Hackiewicz-Stępień
Pani radna poparła inicjatywę przeniesienia przedszkola do budynku szkoły. Rozmawiała w 
tej  sprawie  z  nauczycielami  przedszkola,  którzy  uważają,  że  w szkole  dzieci  będą  miały 
lepsze  warunki  bytowe.  Sale  są  większe,  posiłki  będą  przynoszone  dzieciom ze  stołówki 
szkolnej. Dzieci nie będą stykały się ze starszą młodzieżą, ponieważ wejście do przedszkola 
będzie oddzielne. Zdaniem Pani radnej taka zmiana będzie z korzyścią dla dzieci, bo obecne 
warunki w przedszkolu nie są najlepsze.

Pan Wójt poinformował, że koszt dokumentacji na wszystkie budynki wyniesie 30 tys.zł., 
dokumentacja będzie gotowa w roku przyszłym i również w roku przyszłym będziemy za nią 
płacili.

Pan Sławomir Pytel zapytał dlaczego zdjęto środki na budowę świetlicy w Maćkowiczach. 
Pan radny uważa to za niewłaściwe działanie.

Pan Wójt wyjaśnił,  że  w roku bieżącym nie będą rozpoczęte  prace budowlane i  dlatego 
środki zostały zdjęte. Prace rozpoczną się w roku przyszłym w związku z czym nie ma sensu 
blokowanie tych pieniędzy, skoro w roku bieżącym nie rozpoczniemy prac.
Pan Wójt poinformował o dużej liczbie przetargów (20) jakie zorganizowano w br. i zapytań 
cenowych (30).

Komisje  Rady  7  głosami  za,  przy  7  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(6).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
w  sprawie  trybu  prac  nad  projektem  uchwały  budżetowej  i  szczegółowości  materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu.

Komisje  Rady  13  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie 
zaopiniowała  uchwałę  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  trybu  prac  nad  projektem 
uchwały  budżetowej  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących 
projektowi budżetu.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 1(7).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  i  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia 
szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  udzielania  ulg  w  spłacie  należności  pieniężnych 
mających  charakter  cywilnoprawny,  przypadających  Gminie  Mielnik  i  jej  jednostkom 
podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 
stanowić będzie pomoc publiczną.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w 
spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 
Mielnik  i  jej  jednostkom podległym oraz  warunki  dopuszczalności  pomocy  publicznej  w 
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 1(8).

Pan Michał Bogacki – Dyrektor GOKSiR  poinformował, że obecna nazwa GOKSiR nie 
jest  zgodna  z  prawem,  ponieważ  GOKSiR  podlega  pod  dwie  ustawy,  które  nawzajem 
wykluczają się.
Instytucje  kultury są samodzielnymi  jednostkami,  posiadają  osobowość prawną, natomiast 
instytucje  sportu  są  jednostkami  budżetowymi  i  nie  posiadają  osobowości  prawnej.  Po 
analizach w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego i z radcami prawnymi uznano, 
że należy zmienić nazwę i statut. Instytucja kultury może zajmować się sportem na zasadzie 
zlecenia tego przez Wójta.
Nazwa CASK jest jedną z propozycji, radni mogą zaproponować inna nazwę.

Pani Maria Boguszewska stwierdziła, że jest przeciwna zmianie nazwy.

Również przeciw zmianie nazwy wypowiedzieli  się  Pan Sławomir Pytel, Pan Kazimierz 
Tobota  i  Pan  Władysław  Stankiewicz.  Zaproponowali,  aby  pozostawić  dotychczasową 
nazwę usuwając z niej tylko słowa “sportu i rekreacji”.

W związku z faktem, że do radnych trafił nieaktualny projekt uchwały w sprawie zmiany 
nazwy Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji i uchwalenia statutu Pan Wójt wycofał 
projekt uchwały z porządku obrad Komisji.
Pan Wójt  poinformował  również,  że w związku z wątpliwościami  radnych wystąpimy do 
organu nadzoru z zapytaniem w tej sprawie.

Do punktu 2.

Informację  z  realizacji  budżetu  gminy za  I  półrocze  2012r.  radni  otrzymali  wcześniej  na 
piśmie. 

Pan Stefan Troc zapytał  kiedy zostanie  ukończony remont  drogi  na  łąki  w Moszczonie 
Królewskiej. W Urzędzie Gminy i ZGK twierdzą, że wszystko jest zrobione dobrze ale tak 
nie jest. Wykonawca zmienił przekrój rowu i nikt nie poczuwa się do naprawienia tego.

Pan Wójt zapewnił, że po godzinach pracy pojedzie na tę drogę i sprawdzi przeprowadzone 
prace.
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Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację z wykonania budżetu gminy oraz 
realizacji inwestycji i remontów za I półrocze 2012r.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 3.

Pani Maria Boguszewska zapytała czy nie jest błędem, że w informacji za rok ubiegły i w 
roku  bieżącym  jest  taka  sama  ilość  dzieci  w  szkole.  Poprosiła  również  o  uzupełnienie 
informacji  o  sprawy finansowe.  Pani  radna  zwróciła  uwagę  na  słabe  wyniki  egzaminów 
gimnazjalnych. Zapytała czy nauczyciele, którzy osiągnęli niskie wyniki, otrzymali nagrody.

Pan Wójt poinformował, że nagrody otrzymali ci nauczyciele, którzy mieli osiągnięcia –ich 
uczniowie byli laureatami konkursów stopnia wojewódzkiego.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o realizacji zadań oświatowych za 
rok szkolny 2011/2012.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 4.

Pan  Wójt przekazał  radnym  do  wypełnienia  ankietę  zawierającą  spis  zamierzeń 
inwestycyjnych i remontowych do budżetu gminy na 2013r. Ankieta zawiera propozycje Pana 
Wójta oraz wnioski i propozycje radnych i rad sołeckich złożone do budżetu gminy na 2013r.

(w zał. na str.............prot.)

Pan  Kazimierz  Tobota zgłosił  potrzebę  naprawy  w  przyszłym  roku  asfaltu  na  ulicy 
Brzeskiej i Sadowej 

Pan Stanisław Drozdowski zwrócił się o naprawę drogi do Sutna (na łąki).

Do punktu 5.

Pan Wójt  przedstawił koncepcję gospodarki odpadami komunalnymi w obszarze Związku 
Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej.

Pani Maria Boguszewska zapytała,  czy przewidziane są konsultacje społeczne w sprawie 
opłaty śmieciowej.

Pan  Wójt poinformował,  że  sprawa  ta  będzie  przedstawiana  na  zebraniach  wiejskich, 
ponadto radni w trakcie spotkań z wyborcami mogą prowadzić konsultacje w tej sprawie.

Pan  Kazimierz  Tobota zgłosił  wniosek  w  sprawie  ustawienia  znaku  “STOP”  na 
Przedmieściu, w okolicy kapliczki. Ma to związek z natężeniem ruchu na drodze do promu.

Na tym protokół zakończono i podpisano

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska 

Wiceprzewodniczący Rady
                                                                                                  Władysław Stankiewicz
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